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摘要：疑似猪流感(SIV)病猪的鼻拭子尿囊腔接种10日龄SPF鸡胚，72 h后致死鸡胚．取尿囊液进行血凝试验，分

离物能使多种禽类和哺乳动物红细胞发生凝集；取尿囊液接种鸭胚、鹅胚，48 h后即致死鸭胚、鹅胚；取尿囊液接种

鸡、鸭、鹅胚等成纤维原代细胞和Vem、PK、BHK、MA．104等传代细胞，发现病毒能使成纤维细胞、Vero出现变圆、

皱缩、脱落等病变；尽管PK、BHK21、MA-104等细胞接种后不出现病变，但培养上清能凝集鸡红细胞；亚型鉴定该株

病毒属猪流感病毒H1N1．进行病毒对BALB／C小鼠、信鸽、8周龄仔猪的回归试验，发现该株流感病毒能使信鸽和

8周 龄 仔 猪 发 病 ； BAIJB／ c小 鼠 接 种 病 毒 后 临 床 上 不 表 现 症 状 ， 但 体 内 产 生 针 对 该 病 毒 的 抗 体 ．
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Abstract:Nasal swab material from a swine influenza virus(SIV)-suspected case was inoculated into the

allantoic cavity of 10-day-old chicken embryos, and 72 h later, the inoculated embryos died. The infec-

ted allantoic fluid could haemagglutinate erythrocytes of several avian and mammalian species and was le-

thal to chicken and goose embryos 48 h postinoculation. The isolate could propagate in CEF, MDEF,

GEF,Vero ,PK,BHK and MA-104 cells, inducing cytopathic changes of rounding, wrinkling and detach-

ment in CEF,MDEF,GEF and Veto cell cultures, but not in the other cell lines. The isolate belonged to

the H1N1 subtype, and was pathogenic to inoculated pigeons and 8-week-old piglets. Inoculated BALB/

C mice showed no clinical symptoms but could produce SIV antibodies, indicating that the isolate had po-

tential zoonotic significance.
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